2017年发展中国家职业教育宏观政策部级研讨班
	项目全称
	2017年发展中国家职业教育宏观政策部级研讨班

	承办单位
	宁波职业技术学院

	举办时间
	2017年6月6日 至 2017年6月13日
	授课语言
	英语

	邀请范围
	各发展中国家教育领域部级官员

	计划人数
	20人

	学员要求
	年龄

要求
	司局级官员年龄不超过50岁，处级官员不超过45岁

	
	身体健康状况要求
	身体健康，并提供当地公立医院出具的健康证明或体检表，无中国法律法规禁止入境的疾病，无严重高血压、心脑血管疾病、糖尿病等其他严重慢性疾病、精神性疾病或者有可能对公共卫生造成重大危害的传染病，非重大手术后恢复期及急性病发作期，非肢体严重残疾，非孕期

	
	授课语言要求
	英语听、说、读、写能力满足授课要求

	
	其 它
	中国政府不承担学员在华期间携带配偶或亲友的来华费用

	举办地点
	浙江省宁波市
	举办地点

天气状况
	20℃-30℃。

	参观考察城市
	北京市
	考察地点

天气状况
	北京：20℃-30℃

	备注
	无

	承办单位联系方式
	项目联系人
	      郑洁琼（女士）   王萌萌（女士）

	
	办公电话
	(0086-574) 86891344

	
	手    机
	 (0086) 15267856779（郑） （0086)15924301020（王）

	
	传    真
	(0086-574) 86891329

	
	E-mail
	chinaaidnbpt@163.com

	承办单位简介
	宁波职业技术学院是一所由教育部批准成立的从事高等职业教育的国有全日制普通高校，地处由宁波经济技术开发区、保税区、大榭开发区、出口加工区及北仑港区组成的宁波北仑新区，位于北仑港附近。区域内集聚了上千家大型外资企业（其中有36家世界500强企业），是长三角地区重要的制造业基地、宁波汽配生产基地、大型化工基地、冶金工业基地及高新技术基地。学院占地面积50多公顷，环境优美、设施齐备。学院拥有自己的酒店—学院宾馆。

学院办学实力雄厚，是2006年国家首批建设的示范性高职院校，中国科学院贺贤土院士任学院院长，中国工程院朱高峰院士、刘盛纲院士、著名高等教育家潘懋元教授、原教育部职教司杨金土司长任学院高级顾问。2005年学院被评为全国职业教育先进单位，在国务院召开的全国职教大会上受到了表彰。学院主体专业涵盖机电、模具、计算机、电子信息、生化、物流等与当地产业密切相关的产业。现有全日制高职在校生9000余名，非全日制学生和各类培训人员16000余人，历届毕业生的就业率达99%，企业评价满意率达90%以上。

目前，学院是国家示范性高职院校协作委员会副会长单位、中国高等教育产学研合作教育协会副会长单位、全国高职教育研究会副会长单位、全国高职高专校长联席会议常务副主席及秘书处单位、中国高职高专教育网委托承担单位。学院还是全国高职高专现代教育技术师资培训基地、中国职业技术教育援外培训基地。

学院在实践中形成了合作办学、合作育人、合作就业“三位合一”，政府、学校、企业“三方联动”的办学模式，被教育部高职高专院校人才培养水平评估专家和《光明日报》誉为“中国现代高职教育的宁波北仑模式”。2008年，此模式获“宁波市教育服务经济贡献奖”特等奖，浙江省教学成果一等奖。学院选送的“多种模式实践，合作促双赢”（与海天集团的合作）和“互惠双赢的产学研结合长效机制”（与宁波保税区的区校合作）两个案例双双入选教育部的校企合作培养人才典型案例。2009年，学院《搭建教学育人就业“三位合一”开放平台，培养高技能机电人才的探索与实践》课题获得第六届高等教育国家级教学成果一等奖。2014年，学院《基于“院园融合”的校企合作育人长效机制探索与实践》项目获得第七届高等教育国家级教学成果奖一等奖,确立了学院在中国高职院校发展中的地位。

	项目内容介绍
	受中华人民共和国商务部委托，本项目主要安排为：研修班将以理论学习、论坛、交流研讨和实地参观考察等相结合的方式进行。研修班将邀请中国职业教育研究领域的著名专家教授、国家示范性职业院校的院校长,职业教育教学名师为学员授课。内容涵盖中国职业教育的发展概况、政策，职业技能培训在人力资本构成和就业中的作用，地方政府在职业教育发展中的政策引导与支持，职业学校的教学管理，专业人才培养方案的系统设计与实施，现代信息技术在高职教育中的应用，校企合作具体案例及实践分析以及中外职业教育比较等多个方面。

研修班将安排学员赴北京参观和考察，学员还将参观宁波经济技术开发区以及校企合作企业，一方面使学员们能更加全面、直观地了解中国的经济发展状况，另一方面，能使学员更深入地了解经济与职业教育的紧密联系。

此外，研修班开设有中文课，由对外汉语专业教师授课，也将开设一些具有中国特色的中国元素体验课程，如：剪纸、中国功夫、茶艺、书法等，为学员紧张的培训添加了一份快乐与轻松，也让学员们身临其境，体验中国的魅力文化。


Project Description

	Name
	2017 Ministerial Seminar on Vocational Education Macro Policy for Developing Countries

	Organizer
	Ningbo Polytechnic

	Time
	June 6th —June 13th, 2017
	Language
	English

	Invited Countries
	 Educational Ministers from Developing Countries

	Number of Participants
	20 

	Requirements for the Participants
	Age
	Under 45 for officials at or under director’s level; under 50 for officials at director general’s level

	
	Health
	In good health with health certificate issued by the local public hospitals; without diseases with which entry to China is disallowed by China’s laws and regulations; without severe chronic diseases such as serious high blood pressure, cardiovascular/cerebrovascular diseases and diabetes; without metal diseases or epidemic diseases that are likely to cause serious threat to public health; not in the process of recovering after a major operation or in the process of acute diseases; not seriously disabled or pregnant

	
	Language
	Capable of listening, speaking, reading and writing in English

	
	others
	The expenses of family members or friends coming to and staying in China will be not covered by the Chinese government.

	Host City
	Ningbo City, Zhejiang Province
	Local Temperature
	 20℃- 30℃.

	Cities to visit
	Beijing
	Local Temperature
	 Beijing: 20℃- 30℃

	Notes
	

	Contact of the Organizer
	Contact Person(s)
	Ms. Zheng Jie QiongMs ; Wang Meng Meng

	
	Telephone
	(0086-574) 86891344 

	
	Cell
	(0086) 15267856779（Zheng）

           (0086) 15924301020 (Wang)

	
	Fax
	(0086-574) 86891329

	
	E-mail
	chinaaidnbpt@163.com

	About the Organizer
	Ningbo Polytechnic (NP) is a full-time public higher polytechnic educational institution that was approved by the Ministry of Education. It is located in Beilun New Zone, which is consisted of Ningbo Economic and Technological Zone, the Free Trade Zone, Daxie Island Development Zone, Export Processing Zone and the Port Zone.
Prof. He Xiantu, Academician of Chinese Academy of Sciences, serves as the chancellor of NP. Zhu Gaofeng、Liu Shenggang, academicians of Chinese Academy of Engineering, Professor Pan Maoyuan, the famous Educationist, and Yang Jintu, Vice chair of Chinese Vocational Education Academy, Former Director of the Department of Vocational Education of the Ministry of Education sever as senior consultants of NP. NP was honored as the "National Outstanding Vocational School" cited on National Vocational Education Conference held by State Council in 2005. In year 2006, NP was selected among 1167 higher vocational institutions as one of the 28 higher vocational institutions which are chosen as first batch of national demonstrative higher vocational institution under construction. In 2009, NP passed the assessment carried out by the Ministry of Education and Ministry of Finance and henceforward became a formal national demonstrative higher vocational higher vocational institution.
The campus covers 50 hectares with beautiful environment and is fully equipped. NP has its own hotel - College Hotel. At present, NP is the Vice Director of National Demonstrative Higher Vocational Institutional Cooperation Committee, the Vice Director of Chinese Higher Education Research & Industry Cooperative Association, Vice Director of National Higher Vocational Research Committee, the secretariat of President Conference of National Vocational & Technical Colleges and the Client Undertaker of Chinese Higher Vocational & Technical Education Website. NP is also the Modern Technology Training Base for Vocational Higher Education Staff, First Cooperative Experimental Base for National Research on Industry and Education. The college evolves an effective cooperation mechanism in vocational education from several years’ practice, called “Three in One Mode”, which means, the companies, college and research institutes should take their active parts in education process respectively, and the government, industries and colleges should work together in various kinds of education and employment programs. The mode is hailed by experts on Personnel Training Standard Assessment of Vocational & Technical Colleges for Ministry of Education as “Beilun Mode of Modern Higher Vocational Education”. The mode was also incorporated by "Guangming Daily" into the reference materials. In 2008, the Mode got the Outstanding Award in "Prize for Contribution in Education Serving the Development of Ningbo Economy" as well as the First Prize of “Zhejiang Teaching Achievement Award for Higher Education”. Both the cases of "Multi-mode Practice, Win-win Cooperation" (in cooperation with Haitian Group) and "Mutual Benefit and Win-win Combination of Long-term Mechanism of Industries and Research" ((in cooperation with the Ningbo Free Trade Zone) were selected by the Ministry of Education as the typical cases of school-enterprise cooperation in personnel training. NP’s research project “Construction on Open Platform for Teaching, Education and Employment (Mixing the above-mentioned Three into One Education Mode), Exploration and Practice on Developing Highly Skilled Mechanical and Electrical Professionals”, was awarded the First Prize of “the 6th National Teaching Achievement Award for Higher Education”.Then in 2014, its project named Exploration and Practice of College-DTP Partnership Based Student Training Mechanism won the First Prize of “the 7th National Teaching Achievement Award for Higher Education”again. NP has established the status in the development of higher vocational institutions in China.

	Seminar Content
	Commissioned by the Ministry of Commerce of the P. R.C., the program topics such as theoretical study, forum, exchanges and discussion as well as field trips will be arranged during the seminar to help participants have a better idea of TVET in China. Renowned experts and professors, presidents and prestigious instructors in model TVET institutions will be invited to present their insight and experience on China’s TVET. Main topics will include general overview and policy of TVET in China; TVET’s role in human resources structure and employment; TVET policy guidance and support from local government; teaching management in TVET institutions; systematic design and implementation of personnel training program; ICT application in TVET; case study of school-enterprise cooperation; comparison of TVETs in China and other developing countries.

Trainees will also be arranged to visit and investigate at Beijing. Besides, trainees will be arranged to visit the Ningbo Economic and Technological Development Zone, as well as NP’s cooperative enterprises. On one hand, the trainees can have a more comprehensive and intuitive understanding of China's economic development, on the other hand, trainees will have a deeper understanding of the close connection between economy and vocational education.
In addition, the seminar will offer Chinese lessons which are given by professional teachers of “Chinese as a Foreign Language”; Meanwhile, the training classes with Chinese characteristics and Chinese elements will be set, such as paper cutting, Chinese Kongfu, tea art, calligraphy and so on. It will not only bring trainees with happiness and relaxation during their intensive training courses, but also let them really experience and enjoy the charm of Chinese culture.


